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OR-BRZ.0002.60.2022.AM 

 

 

PROTOKÓŁ NR LX/22 

Z  LX SESJI  RADY  POWIATU  W  KOSZALINIE 

z dnia 27 października 2022 r.  

 

1. Otwarcie obrad. 

 

 

W siedzibie Starostwa Powiatowego w Koszalinie ul. Racławicka 13, w sali 

konferencyjnej nr 409 o godzinie 11.00 Przewodniczący Rady Zbigniew 

Tomasz Grabarek otworzył sesję słowami: „Otwieram obrady LX sesji Rady 

Powiatu w Koszalinie”.   

 

2. Stwierdzenie kworum. 

 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek, na podstawie listy 

obecności radnych stwierdził, że w obradach uczestniczy 17 radnych, co 

wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 19 radnych stanowiło 

kworum i oznaczało, że Rada posiadała zdolność do podejmowania 

prawomocnych uchwał w sprawach objętych porządkiem obrad.   

Nieobecni: Radna Elżbieta Góral, Radny Dariusz Mirosław Kalinowski.  

Lista obecności radnych stanowi załącznik do protokołu. 

Następnie Ww. powitał gości przybyłych na LX sesję Rady Powiatu  

w Koszalinie.   

Lista gości stanowi załącznik do protokołu.  
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3. Przedstawienie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że  

w terminie określonym w § 17 Statutu Powiatu Koszalińskiego, Rada 

otrzymała porządek obrad LX sesji Rady Powiatu w Koszalinie wraz  

z projektami uchwał. 

 

Zawiadomienie o sesji wraz z porządkiem obrad stanowi załącznik do 

protokołu.  

 

Rada Powiatu w Koszalinie nie wniosła uwag ani propozycji zmian do 

porządku obrad.   

 

 

4. Przyjęcie protokołu z LVIII sesji Rady Powiatu w Koszalinie z dnia  

13 września 2022 r.   

 

Rada Powiatu w Koszalinie nie wniosła uwag do protokołu.  

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania. W głosowaniu 

udział wzięło 17 radnych. 

Wynik głosowania: 

za – 17 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

 

Wynik głosowania stanowi załącznik do protokołu.   

 

5. Przyjęcie protokołu z LIX sesji Rady Powiatu w Koszalinie  

z dnia 13 października 2022 r.   

 

Rada Powiatu w Koszalinie nie wniosła uwag do protokołu.  

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania. W głosowaniu 

udział wzięło 17 radnych. 
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Wynik głosowania: 

za – 17 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

Wynik głosowania stanowi załącznik do protokołu.   

 

6. Sprawozdanie Starosty z działania Zarządu w okresie między sesjami. 

 

Rada Powiatu w Koszalinie bez uwag przyjęła sprawozdanie Starosty  

z działania Zarządu w okresie między sesjami. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

7. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady powierzonych do 

wykonania Zarządowi z LVIII sesji. 

 

Rada Powiatu w Koszalinie bez uwag przyjęła sprawozdanie Starosty  

z wykonania uchwał Rady powierzonych do wykonania Zarządowi  

z LVIII sesji. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.   

 

8. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady powierzonych do 

wykonania Zarządowi z LIX sesji. 

 

Rada Powiatu w Koszalinie bez uwag przyjęła sprawozdanie Starosty  

z wykonania uchwał Rady powierzonych do wykonania Zarządowi  

z LIX sesji. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.   
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9. Informacja o działalności kontrolnej Wojewódzkiego Inspektoratu 

Ochrony Środowiska w Szczecinie – wyniki kontroli podmiotów 

korzystających ze środowiska w powiecie koszalińskim 

przeprowadzonych przez WIOŚ w Szczecinie w roku 2021. 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że 

Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska w Szczecinie Delegatura  

w Koszalinie na podstawie art. 8a ust.1 ustawy o Inspekcji Ochrony 

Środowiska przedłożył Radzie Powiatu, informację o wynikach kontroli 

obiektów o podstawowym znaczeniu dla województwa. Ww. dodał, że 

Komisja ds. Infrastruktury, Rozwoju i Rolnictwa wydała do informacji 

pozytywną opinię.  

Na sesję Rady Powiatu w Koszalinie, o godzinie 11.17 przybył dotychczas 

nieobecny Radny Dariusz Mirosław Kalinowski. Rada Powiatu obraduje  

w składzie 18. radnych.  

Radny Henryk Kuriata nadmienił, że Komisja ds. Infrastruktury, Rozwoju  

i Rolnictwa zapoznając się z treścią informacji uznała, że brakuje w niej 

wniosków z przeprowadzonych kontroli, co do podmiotów u których 

stwierdzono nieprawidłowości oraz działań podjętych przez WIOŚ celem 

wyegzekwowania usunięcia stwierdzonych nieprawidłowości. Ww. 

stwierdził, że takie informacje powinny pojawić się w wynikach kontroli 

przedkładanych Radzie w następnych latach.  

Radny Ryszard Jan Sobczyński dodał, że skala stwierdzonych wykroczeń 

jest duża, albowiem z 41 kontrolowanych podmiotów aż w 17 stwierdzono 

poważne zastrzeżenia, gdzie niektóre z nich z pewnością wynikają  

z działań umyślnych, jak np. deponowanie w dużych ilościach opon. Ww. 

dodał, że Rada Powiatu winna być informowana o działaniach, o które 

wnosi Komisja ds. Infrastruktury, Rozwoju i Rolnictwa.      

Beata Atałap Kierownik Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska 

w Szczecinie Delegatura w Koszalinie podziękowała za zaproszenie na 

sesję i odnosząc się do wypowiedzi radnych poinformowała, że:   

1. Informacja od kilku lat była przedstawiana w takiej formie  

i dotychczas nie było wniosków, że jest ona zbyt ogólna;   
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2. Rozumie przedstawione wątpliwości, albowiem faktycznie brakuje  

informacji o podjętych działaniach pokontrolnych. Zasugeruje 

swojemu przełożonemu, by rozszerzyć tę informację; 

3. Jeżeli są stwierdzone naruszenia, to są podejmowane działania 

polegające na tym, że np. gdy: 

1) coś jest wykroczeniem, to udzielany jest mandat karny lub 

pouczenie w zależności od sytuacji i od tego czy podmiot wykazuje 

chęć poprawy. W działaniach pokontrolnych wydawane są: 

- zarządzenia pokontrolne - w roku 2021 wydano 10 zarządzeń; 

- wystąpienia do innych organów, które też mogą podjąć działania 

w związku z tym, że wydają decyzje regulujące kwestię korzystania 

ze środowiska -  było ich 6; 

- pouczenia – w 2021 roku udzielono 11 pouczeń; 

- mandaty – nałożono 1 mandat w wysokości 500 zł; 

2) większość kontroli miało charakter pozaplanowy i odbywały się 

na wniosek organów ochrony środowiska, w tym Starosty 

Koszalińskiego oraz Marszałka Województwa 

Zachodniopomorskiego i dotyczyły ubiegania się przez podmioty  

o gospodarowanie odpadami, tj. ich zbieranie lub przetwarzanie. We 

wszystkich przypadkach były wydane postanowienia, z czego jedno 

było negatywne i dotyczyło postępowania prowadzonego na 

wniosek Marszałka Województwa Zachodniopomorskiego, gdzie 

podmiot chciał, by uznać mu odpady za produkt uboczny. 

3) najwięcej naruszeń jest z zakresu gospodarki odpadami  

i gospodarki ściekowej. W tym zakresie WIOŚ również wydaje 

decyzje administracyjne. Wydano między innymi decyzję  

o wstrzymaniu instalacji do odprowadzania ścieków w Tymieniu. 

Wody Polskie Zarząd Zlewni w Koszalinie cofnął pozwolenie  

i obecnie trwa kontrola WIOŚ, czy wykonano ww. decyzję. Wydano 

również dla Gminnego Zakładu Komunalnego w Będzinie decyzję  

o karze w wysokości 8.000 zł. Oprócz tego wydano decyzję dla 

Gminy Świeszyno dotyczącą oczyszczalni ścieków w Zegrzu 

Pomorskim. Nałożono karę pieniężną za przekroczenie warunków 

korzystania ze środowiska. Po tej kontroli wydano decyzję  

o zmniejszeniu tych kar w związku z tym, że prowadzono tam 

inwestycję w zakresie modernizacji tej oczyszczalni. 
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4) jeżeli Rada chciałaby uzyskać szczegółowych informacji za rok 

2021 na temat kontroli i jej wyników w zakresie konkretnego 

podmiotu, to można wystąpić do WIOŚ i taka informacja zostanie  

udzielona.   

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek podziękował Pani Beacie 

Atałap Kierownikowi Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska  

w Szczecinie Delegatura w Koszalinie za przedstawienie informacji.  

Rada Powiatu w Koszalinie przyjęła ww. informację. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

 

10. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku 

szkolnym 2021/2022 w powiecie koszalińskim. 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że 

pozytywną opinię do informacji wydała Komisja ds. Społecznych. 

 

Rada Powiatu w Koszalinie bez uwag przyjęła informację o stanie realizacji 

zadań oświatowych w roku szkolnym 2021/2022 w powiecie koszalińskim.  

 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

  

11. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu na temat 

składanych oświadczeń majątkowych przez radnych. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że na podstawie art. 25c ust. 12 

ustawy o samorządzie powiatowym dokonał analizy oświadczeń 

majątkowych złożonych przez radnych Rady Powiatu w Koszalinie. Ww. 

dodał, że: 

- osoby zobligowane do złożenia oświadczeń majątkowych złożyły je  

w ustawowym terminie; 

- w trakcie analizy oświadczeń majątkowych nie stwierdził 

nieprawidłowości; 
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- oświadczenia majątkowe będą stanowiły materiał porównawczy do 

analizy oświadczeń składanych w następnym roku.  

 

 

12. Informacja Starosty Koszalińskiego na temat składanych 

oświadczeń majątkowych przez członków zarządu  powiatu, 

sekretarza powiatu, skarbnika powiatu, kierowników jednostek 

organizacyjnych powiatu oraz osób wydających decyzje 

administracyjne w imieniu Starosty. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu 17 października 2022 r. do 

Rady Powiatu w Koszalinie wpłynęła informacja Starosty Koszalińskiego na 

temat złożonych oświadczeń majątkowych. 

  

Starosta Koszaliński Marian Stanisław Hermanowicz poinformował, że  

w trakcie analizy oświadczeń majątkowych stwierdził nieprawidłowości 

polegające na: 

1) używaniu w oświadczeniu majątkowym wyrażenia własność własna, 

własność odrębna, własność zamiast majątek odrębny; 

2) używaniu w oświadczeniu majątkowym wyrażenia współwłasność 

małżeńska zamiast małżeńska wspólność majątkowa; 

3) braku załącznika PIT – 37. 

Ww. dodał, że osoby, które dopuściły się uchybień przy składaniu 

oświadczenia majątkowego zostały pouczone o konieczności jego  

starannego wypełniania.   

 

Informacja stanowi załącznik do protokołu.   

 

13. Wystąpienia obywatelskie. 

 

W ramach wystąpień obywatelskich głos zabrał Pan Krzysztof Nawrocki 

Kierownik Nadzoru Wodnego w Koszalinie:  

1) poinformował, że struktura organizacyjna Nadzoru Wodnego nie 

pokrywa się z granicami administracyjnymi i dokonał jej omówienia 

stwierdzając, że Nadzór Wodny Koszalinie wraz z Nadzorem  
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w Kołobrzegu, Sławnie, Białogardzie i Miastku wchodzi w skład 

większej struktury, tj. Zarządu Zlewni w Koszalinie. Z kolei Zarząd 

Zlewni z trzema innymi Zarządami Zlewni wchodzi w skład 

Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Szczecinie. Obszar 

działania Regionalnego Zarządu nie pokrywa się z granicami 

województwa. Częściowo obejmuje teren województwa 

pomorskiego, stąd Nadzór Wodny w Miastku, a południe 

województwa wchodzi w skład Regionalnego Zarządu Gospodarki 

Wodnej w Bydgoszczy. Na terenie powiatu koszalińskiego działają 

trzy Nadzory, tj. Nadzór Wodny w Koszalinie obejmujący część Zlewni 

powiatu pomiędzy ujściem rzeki Czerwonej a jeziorem Bukowo. Na 

zachód wraz z rzeką Czerwoną działa Nadzór Wodny w Kołobrzegu. 

Natomiast swoim zasięgiem od jeziora Bukowo na wschód z rzeką 

Grabowo obejmuje Nadzór Wodny w Sławnie. Całość powiatu 

koszalińskiego znajduje się w obszarze działania Zarządu Zlewni. 

Nadzór Wodny w Koszalinie obejmuje swoim zasięgiem ponad  

1500 km2 oraz posiada 11 szt. stacji pomp i 1 sztuczny zbiornik 

wodny. Natomiast długość cieków wodnych znajdujących się pod 

jego nadzorem wynosi ponad 450 km a wałów ponad 33,5 km. Na 

naciekach znajduje się 50 szt. budowli; 

2) omówił zadania utrzymaniowe prowadzone w 2021 r. polegające  

w szczególności na:  

- obsłudze, eksploatacji, bieżących remontach na wszystkich stacjach 

pomp, 

    - utrzymaniu wałów powodziowych – koszenie i usuwanie szkód po 

zwierzętach (bobrach, dzikach itp.), 

- utrzymaniu budowli na ciekach wodnych i na odcinkach cieków 

przylegających do tych budowli, w tym usuwanie „tam bobrowych”, na 

które uzyskano pozwolenie od Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska,   

3) omówił zadania realizowane ze środków Programu Kształtowania 

Zasobów Wodnych. W ramach tych środków wyremontowano  

8 budowli, w tym 6 na rzece Wyszewce i 2 na rzece Bielica. Dla tych 

urządzeń wodnych zostały opracowane operaty wodnoprawne   

i instrukcje gospodarowania wodą w przypadku piętrzenia.  

4) poinformował o zadaniach inwestycyjnych planowanych na rok 2023, 

tj. o: 
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- przebudowie wrót sztormowych, umożliwiającej swobodniejszą 

migrację ryb i łatwiejsze sterowanie ich zamknięciami,  

- przebudowie węzła w Boninie (stacja pomp i wały), 

5) omówił ewentualne zagrożenia ekologiczne, do których zaliczył  

w szczególności: 

- jezioro Jamno – trudności w utrzymaniu właściwego poziomu wody  

w jeziorze; 

- nieprzestrzeganie ustaleń wynikających z obowiązków określonych  

w pozwoleniach wodnoprawnych. Zagrożenia  stwarzają oczyszczalnie 

ścieków oraz nielegalne szamba, spływ zanieczyszczeń kanalizacją 

deszczową, niewłaściwe używanie środków ochrony roślin.  

Ww. dodał, że w przypadku wykrycia ewentualnych zagrożeń Wody 

Polskie powiadamiają o tym Wojewódzki Inspektorat Ochrony 

Środowiska, Policję oraz urzędy gmin. Wody Polskie nie posiadają 

własnych laboratoriów oraz możliwości prawnych ustalenia sprawców 

oraz czy woda zawiera faktycznie zanieczyszczenia.  

     

Radny Wiesław Andrzej Lebioda poprosił o informację, na temat 

wykorzystywania cieków wodnych do pozyskiwania energii elektrycznej, 

czy Wody Polskie wychodzą naprzeciw i ułatwiają procedury np. 

instalowanie, na niewielkich spiętrzeniach, turbin wodnych itp.   

 

Pan Krzysztof Nawrocki Kierownik Nadzoru Wodnego w Koszalinie 

poinformował, że:  

1) w prawie wodnym istnieje ustalona procedura o uzyskanie 

pozwolenia wodnoprawnego; 

2) zanim uzyska się takie pozwolenie, to należy wystąpić do RZGW  

w Szczecinie, który w imieniu Wód Polskich jest właścicielem tych 

wód, o dysponowanie tej nieruchomości wraz z opisem przypadku;  

3) jeżeli to nie koliduje z planami Wód Polskich to nie ma przeszkód do 

podjęcia takich działań. 

 

Radny Wiesław Andrzej Lebioda nadmienił, że taka procedura trwa kilka 

miesięcy, a zima się zbliża, a jego pytanie brzmiało, czy Wody Polskie 

wychodzą temu naprzeciw i stwarzają jakieś ułatwienia. Ww. dodał, że 
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Politechnika Świętokrzyska stworzyła wodną turbinę, która jest 

bezinwazyjna a jej działanie polega tylko na zamoczeniu w wodzie.     

 

Pan Krzysztof Nawrocki Kierownik Nadzoru Wodnego w Koszalinie 

poinformował, że Wody Polskie w swoich założeniach nie zamierzają 

nikomu utrudniać sprawy. Jeżeli wszystko jest zgodne z prawem, to nie 

ma żadnych przeszkód.  

 

Radny Henryk Kuriata stwierdził, że była mowa o zagrożeniach 

stwarzanych przez zakłady pracy i inne instytucje, które swoje ścieki 

kierują do poszczególnych cieków wodnych. Ww. poprosił o informację, 

czy: 

1) Wody Polskie posiadają mapę instytucji, zakładów, które 

odprowadzają ścieki i czy wiedzą, gdzie takie instytucje mogą je 

odprowadzać lub już je odprowadzają, 

2) istnieje wypracowany system współpracy z innymi instytucjami 

kontrolnymi w zakresie stałego monitorowania ewentualnych 

zagrożeń oraz czy są procedury, które umożliwią niezwłoczną reakcję 

na wypadek wystąpienia zagrożenia ekologicznego. Jako przykład 

podał katastrofę ekologiczną na Odrze, gdzie do chwili obecnej nie 

ustalono sprawcy tej katastrofy, ani też co było jej przyczyną.  

Dodał również, że Komisji ds. Infrastruktury, Rozwoju i Rolnictwa 

chodziło o to, by zapobiec w przyszłości podobnym, jak ta na Odrze, 

sytuacjom w powiecie koszalińskim.          

 

Pan Krzysztof Nawrocki Kierownik Nadzoru Wodnego w Koszalinie 

poinformował, że: 

1) Wody Polskie, a właściwie Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej  

w Szczecinie prowadzi system informacyjny gospodarowania 

wodami, który jest w trakcie uzupełniania danych (dokumenty 

wytworzone przez Wody Polskie są wszystkie wprowadzone, 

natomiast część pozwoleń wodnoprawnych wydano kilka lat 

wcześniej i nie wszystkie są w ich posiadaniu). System stanowi bazę 

wydanych decyzji, pozwoleń i zgłoszeń wodnoprawnych. Dane 

zawarte w tych dokumentach umożliwiają identyfikację podmiotu.  

W kwestii stałego monitoringu Ww. stwierdził, że o ile mu wiadomo, 
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to w tym zakresie system prawny ma ulec znacznej zmianie, w tym 

również monitoring. Jaki kształt w tym zakresie przyjmie system 

prawny, to nie jest w stanie obecnie stwierdzić. Natomiast, jeśli  

chodzi o Nadzór Wodny w Koszalinie, to posiada on czujniki, w tym 

np. na jeziorze Jamno, które oprócz poziomu wód, posiadają 

wskaźnik przewodności. Przy użyciu takiego wskaźnika można 

stwierdzić, że w wodzie dzieje się coś niepokojącego. Planuje się 

założenie takich czujników na rzece Dzierżęcince i Unieście, czyli  

w głównych dopływach jeziora Jamno. Ponadto doraźny monitoring 

prowadzony jest podczas prac w terenie. Nie są bagatelizowane  

żadne zgłoszenia.     

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek podziękował Panu 

Krzysztofowi Nawrockiemu za udział w sesji a następnie o godzinie 11.42 

ogłosił przerwę w obradach Rady Powiatu w Koszalinie. Obrady Rady 

zostały wznowione o godzinie 11.51. Na salę obrad powróciło 18 radnych.  

  

 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu 

na 2022 rok 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że   

Komisja ds. Budżetu wydała pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Starosta Koszaliński Marian Stanisław Hermanowicz, w imieniu Zarządu 

Powiatu w Koszalinie, zgłosił autopoprawkę do projektu ww. uchwały 

oraz do projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Koszalińskiego na lata 2022 – 2032 

informując, że:  

1) w projekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu na  

2022 r. zwiększono plan dochodów i wydatków bieżących o kwotę 

9.242,22 zł w związku z odzyskaniem przez Powiat należności od 

wykonawcy za nienależyte wykonanie umowy  i koniecznością 

dokonania przez Powiat zwrotu wpływu z niewykorzystanej dotacji 

od Wojewody Zachodniopomorskiego; 
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2) w związku z ww. zmianami należało dokonać zmiany w załączniku 

Nr 1 do projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Koszalińskiego na lata 

2022 – 2032. 

Wniosek Zarządu Powiatu w Koszalinie o wniesienie autopoprawki 

stanowi załącznik do protokołu.  

Radny Dariusz Mirosław Kalinowski nadmienił, że w projekcie uchwały 

następuje zmniejszenie planu wydatków majątkowych o kwotę 

1.733.000 zł a następnie poprosił o wyjaśnienie, czy te wydatki zostaną 

przeniesione na przyszły rok.  

Starosta Koszaliński Marian Stanisław Hermanowicz poinformował, że  

w związku z tym, iż zadania nie zostały wykonane, to środki te zostaną 

wydatkowane w przyszłym roku.   

Rada Powiatu w Koszalinie nie wniosła uwag do projektu uchwały.   

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania nad 

projektem uchwały zmienionym w drodze autopoprawki.  

W głosowaniu udział wzięło 18. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 18 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

 

Rada Powiatu w Koszalinie podjęła uchwałę Nr LX/377/22 z dnia  

27 października 2022 r. w sprawie zmian w budżecie Powiatu na 2022 r.       

 

Uchwała wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik do protokołu. 
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15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Koszalińskiego na lata 2022 – 

2032. 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że  projekt 

uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji ds. Budżetu. 

Rada Powiatu w Koszalinie nie wniosła uwag do projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania nad projektem 

uchwały uwzględniającym autopoprawkę wniesioną przez Starostę 

Koszalińskiego (w pkt. 14 porządku obrad).       

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych. 

Wynik głosowania: 

za – 18 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

Rada Powiatu w Koszalinie podjęła uchwałę Nr LX/378/22 z dnia  

27 października 2022 r. w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Koszalińskiego na lata 2022 – 2032.   

Uchwała wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki 

nad zabytkami powiatu koszalińskiego na lata 2022 – 2025. 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że  projekt 

uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji ds. Infrastruktury, Rozwoju  

i Rolnictwa. Ww. dodał, że Komisja stwierdziła, że przygotowany przez 

Panię Ewę Zagórską program jest podany w rzetelny i przystępny sposób, 

może też służyć turystom jako dobry informator o zabytkach Powiatu. 

Radny Henryk Kuriata w imieniu Komisji ds. Infrastruktury, Rozwoju  

i Rolnictwa wyraził podziękowania dla Pani Ewy Zagórskiej za bardzo dobre  

przygotowanie Programu. 
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Starosta Koszaliński Marian Stanisław Hermanowicz poinformował, że 

Zarząd również docenił pracę wykonaną przez Panią Zagórską, za którą 

otrzymała stosowną gratyfikację.   

Rada Powiatu w Koszalinie nie wniosła uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania.       

W głosowaniu udział wzięło 18. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 18 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

Rada Powiatu w Koszalinie podjęła uchwałę Nr LX/379/22 z dnia  

27 października 2022 r. w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zabytkami 

powiatu koszalińskiego na lata 2022 – 2025.  

Uchwała wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania Gminie 

Manowo do realizacji zadania polegającego na przebudowie drogi 

powiatowej nr 3561Z w Boninie. 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że  projekt 

uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji ds. Infrastruktury, Rozwoju  

i Rolnictwa. 

Rada Powiatu w Koszalinie nie wniosła uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania.       

W głosowaniu udział wzięło 18. radnych. 

Wynik głosowania: 

za – 18 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 
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Rada Powiatu w Koszalinie podjęła uchwałę Nr LX/380/22 z dnia  

27 października 2022 r. w sprawie przekazania Gminie Manowo do realizacji 

zadania polegającego na przebudowie drogi powiatowej nr 3561Z  

w Boninie.  

Uchwała wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

rzeczowej Gminie Sianów. 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że  projekt 

uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji ds. Infrastruktury, Rozwoju  

i Rolnictwa. 

Rada Powiatu w Koszalinie nie wniosła uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania.       

W głosowaniu udział wzięło 18. radnych. 

Wynik głosowania: 

za – 18 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

Rada Powiatu w Koszalinie podjęła uchwałę Nr LX/381/22 z dnia  

27 października 2022 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Gminie 

Sianów. 

Uchwała wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

19. Zapytania i interpelacje radnych. 

 

Radny Wiesław Andrzej Lebioda poprosił o udzielenie informacji czy: 

1) środki finansowe niezbędne do utworzenia Centrum Usług 

Wspólnych Powiatu Koszalińskiego zostały pozyskane  

z budżetu Powiatu Koszalińskiego, czy też uszczuplono budżety   

placówkom, 
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2) powstanie Centrum Usług Wspólnych przyczyni się do redukcji 

etatów w placówkach, dla których powstało Centrum?   

 

 

 20. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 

 

Starosta Koszaliński Marian Stanisław Hermanowicz poinformował, że: 

1) ideą utworzenia Centrum Usług Wspólnych (CUW), o czym radni 

byli wielokrotnie informowani od ok. 2 lat, było uzyskanie 

oszczędności, co wiąże się także ze zmniejszeniem liczby 

pracowników domów pomocy społecznej;  

2) Centrum rozpoczęło swoją działalność od 17 października a do jego 

obsługi potrzebnych jest na początek 15 osób. Osoby te zostaną 

wyłonione wyłącznie spośród pracowników domów pomocy 

społecznej, którzy z dniem 1 stycznia 2023 r. staną się  

pracownikami Centrum i to kierownictwo CUW podejmie decyzję  

o tym, który z pracowników pozostanie, a który otrzyma 

wypowiedzenie; 

3) według przeprowadzonych audytów roczne oszczędności z tego 

tytułu powinny wynieść ok. 9.000.000 zł.    

Skarbnik Powiatu Agnieszka Kowalska poinformowała, że środki niezbędne 

do utworzenia Centrum Usług Wspólnych w roku 2022 pochodzą  

z dochodów uzyskanych przez Powiat Koszaliński z tytułu odsetek 

bankowych z lokat. Plany finansowe wydatków nie zostały zmniejszone 

jednostkom. Na rozpoczęcie działalności Centrum przeznaczono w roku 

2022 kwotę 150.000 zł. Na chwilę obecną Centrum zatrudnia Dyrektora, 

księgową w wymiarze 1/5 etatu oraz pracownika administracyjnego  

w sekretariacie. Z tych środków zostanie zakupiony niezbędny sprzęt 

komputerowy. Natomiast w 2023 r. planowane jest włączenie opłaty za 

obsługę prowadzoną przez CUW na rzecz domów pomocy społecznej  

w ich budżety. Ww. placówki będą składały się na tę opłatę.    
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21. Sprawy organizacyjne. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że:  

 

1) w dniu 18 października 2022 r. do Rady Powiatu wpłynęła skarga na 

działalność Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Koszalinie, którą 

skierował do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji celem jej 

rozpatrzenia,     

2) Komisja Rewizyjna, zgodnie z § 40 ust. 4 Statutu Powiatu, do dnia 

30 listopada winna przedstawić Radzie projekt rocznego planu pracy 

i kontroli na rok 2023,   

3) kolejna sesja Rady zgodnie z planem pracy odbędzie się w grudniu, 

o ile wcześniej nie wystąpi potrzeba zwołania sesji nadzwyczajnej, 

4) zaprasza radnych do wzięcia udziału w konsultacjach społecznych   

w zakresie projektu „Strategii Rozwoju Ponadlokalnego dla 

Koszalińsko – Kołobrzesko - Białogardzkiego Obszaru 

Funkcjonalnego na lata 2021-2030” wraz z załącznikiem „Plan 

Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Koszalińsko-Kołobrzesko-

Białogardzkiego Obszaru Funkcjonalnego na lata 2021-2030” oraz 

prosi o rozpropagowanie informacji o konsultacjach na terenie 

gminy. Ww. dodał, że konsultacje społeczne przeprowadzane są od   

25 października 2022 r. do 28 listopada 2022 r. Udział jak 

najszerszego grona mieszkańców Powiatu w konsultacjach 

społecznych ma duże znaczenie, albowiem opracowane dokumenty 

staną się wytycznymi, które będą podstawą do  podejmowania 

działań na rzecz dalszego rozwoju całego obszaru. Szczegółowe 

informacje w tym zakresie zostały przesłane radnym w dniu  

25 października 2022 r. na ich pocztę elektroniczną;    

5) po zakończeniu sesji zaprasza radnych na prezentację dotyczącą:  

a) wdrażanego systemu informatycznego pn.: "System 

zarządzania w Domach Pomocy Społecznej w powiecie 

koszalińskim", a następnie 

b) aktualnego zaawansowania prac nad projektem "Budowa 

Domów Pomocy Społecznej wraz z systemem 

usprawniającym ich zarządzanie w Powiecie Koszalińskim" 
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realizowanego w ramach Partnerstwa Publiczno – 

Prywatnego,  

6) po zakończeniu sesji tablety należy pozostawić informatykowi celem 

dokonania stosownych aktualizacji.  

 
 

22. Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Radny Wiesław Andrzej Lebioda zwrócił się z prośbą o poprawę jakości 

dźwięku mikrofonów, by było słychać kiedy mikrofony są włączone a kiedy  

wyłączone.   

Radny Zenon Dropko zaprosił do udziału w rajdzie „Tajemnicza wiadomość 

dla Marszałka”, który odbędzie się w dniu 5 listopada 2022 r. w Rzeczycy 

Wielkiej.  

23. Zamknięcie obrad. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady 

zakończył obrady słowami: „Zamykam obrady LX sesji Rady Powiatu  

w Koszalinie”. Na tym obrady zakończono. Obrady LX sesji Rady Powiatu 

w Koszalinie zakończono o godz. 12.10. 

                                                                           

                                                                   Przewodniczył: 

                                                                    Przewodniczący Rady 

                                                                Zbigniew Tomasz Grabarek 

Protokolant:  

Anna Maruszak 

Biuro Rady i Zarządu Powiatu 


